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Illés Szabolcs polgármester: 

Köszöntöm a tisztelt képviselőket, a Hivatal dolgozóit és a megjelent lakosokat Csákvár Város 

Önkormányzatának 2023. június 28.-i lakossági fórumán. Két témáról szeretnék beszélni, először 

„Csákvár város településrendezési eszközök módosításának partnerségi és lakossági véleményezése” 

tárgyában. A második témánk „Tájékoztató Csákvár Város Önkormányzatának gazdasági helyzetéről”, 

ahol szeretnék egy kicsit visszautalni a 2023. 02. 22-i lakossági fórumon tett ígéretemre, miszerint 

tájékoztatót adok a kommunális adóbevételek felhasználásáról, illetve az önkormányzat 2023-as 

költségvetésének eddigi alakulásáról. Most átadom a szót kollégámnak, a Hivatal műszaki referensének, 

Pető Tamásnak, aki tájékoztatja Önöket a Helyi Építési Szabályzatról, illetve annak módosításáról.
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Pető Tamás műszaki referens:  

Köszöntöm a jelenlévőket! A Helyi Építési Szabályzatot négy problémás eset, három lakossági kérelem 

és egy önkormányzati igény miatt kellett módosítani. Első esetben a régi református temető mellett volt 

egy szomszédos telek, aminél 30 méteres védőtávolság volt bejelölve a temető és a beépíthető területek 

között. A telektulajdonos kérelmezte, hogy ez a védőtávolság törlésre kerüljön, mert így nem tudja 

lakóépülettel beépíteni a telkét. A kivetített térkép baloldali részén láthatják, hol van az önkormányzati 

terület, attól jobbra, kicsit lejjebb van a református temető és mellette az ominózus telek. A régi 

Szabályozási Tervben az úttal párhuzamosan 30 méter védőtávolság volt bejelölve a református 

temetőben is, ami miatt nem lehetett volna temetkezni azon a területen. Mivel az országos építési 

szabályok módosultak, ezek a védőtávolságok most törlésre kerülnek. A közreműködő hatóságok közül 

a Nemzeti Népegészségügyi Szolgálat már válaszolt is, hogy nincs akadálya a törlésnek. Ez azt jelenti, 

hogy a lakótelepről és a református temetőről is lekerül a védőtávolság, ezáltal mindegyik telek teljes 

terjedelmében hasznosítható lesz arra, ami a valódi funkciója. Tehát a temető felszabaduló területe 

temetkezésre, a lakótelep pedig lakóépületek építésére. Ha megnézik, a kivetítő jobb és bal oldalán a 

régi és a módosított Szabályozási Terv szerinti térképet, jól látszik a különbség.  

A módosítás másik oka az úgynevezett Régi Iskola elnevezésű ingatlan, aminek a területén lakóépületek 

is vannak. A lakóépületek felújítására az önkormányzat pályázati támogatást igényelt, amit azzal a 

feltétellel kapott meg, hogy le kell választania a lakóépületeket az iskolától, önálló ingatlanná kell tenni 

őket. A régi szabályzat erre nem adott lehetőséget, a módosított Szabályozási Terv azonban igen. A 

térképen láthatják a Dózsa György úti ingatlant, amin öt lakás van, illetve a Pásztor Ház mögött van 

még három lakás, amiből egy tömblakás. A leválasztással lehetőséget kap az önkormányzat arra, hogy 

az öt lakást felújítsa majd egy pályázat keretében.  

A módosítás harmadik oka a régebben a szennyvíztelep területéről egykor leválasztott, úgynevezett 

állati hulladéklerakó telep. A hulladéklerakó területe el lett adva azzal a feltétellel, hogy az állati 

hulladék át lesz rakva a megmaradó önkormányzati területre. Az új tulajdonos a hasznosítás miatt kért 

egy módosítást, hogy oda gazdasági épületet tudjon építeni. A régi szabályozás 1 kilométeres 

védőtávolságot írt elő a szennyvíztelep határvonalától. A szennyvíztelep teljes felújítása során egy jóval 

komolyabb, új technológia került beszerelésre, ami lehetőséget ad arra, hogy ezt a távolságot 

csökkentsük és a terület szabadabban beépíthetővé váljon. A szennyvíztelep működését nem fogja 

befolyásolni a beépítés és az állati hulladéklerakó is megmarad az önkormányzati területen.  

A Helyi Építési Szabályzat módosításának negyedik oka pedig az, hogy a Dobogó-dűlőben egy 

magánvállalkozó nagyobb építési százalékra, illetve zöldhulladék kezelésre kért lehetőséget, amit az 

önkormányzat támogatott. A közreműködő szervezetek szintén támogatták, senki nem kifogásolta. A 

régi zöldhulladék telep sajnos megszűnik, de így lesz lehetőségük a csákvári polgároknak arra, hogy a 

jövőben is helyben tudják elhelyezni a zöldhulladékot, ne kelljen más településekre elszállítani. 

 

Illés Szabolcs polgármester: 

Köszönjük szépen a tájékoztatót! Szeretném megkérdezni, hogy a lakosság részéről van-e kérdés a Helyi 

Építési Szabályzattal kapcsolatosan? 

 

Magosi István csákvári lakos: 

Az első kérdésem a zöldhulladékkal kapcsolatos. Mekkora területen és milyen módon tárolják majd a 

zöldhulladékot, mert a nyíltszíni zöldhulladék tárolásnak lesznek különböző hatásai. A másik kérdésem 

az útviszonyokkal kapcsolatos. Sokan építkeznek külterületen, és a kerítéseket vagy épületeket 

közvetlenül a telekhatárra vagy telekhatáron túlra teszik. Ez problémát okoz a közlekedés 

szempontjából, mert a nagy gépek és az egyéb járművek sokszor alig férnek el az úton. 

 

Illés Szabolcs polgármester: 

Az Településrendezési Terv és a Helyi Építési Szabályzat módosításával önkormányzat egyelőre csak a 

lehetőséget adja meg arra, hogy az érintettek elindítsanak egy folyamat. A kérelmeket az illetékes 

szakhatóságok a jelenlegi érvényben lévő jogszabályok alapján fogják elbírálni. Az előzetes 

információink szerint a szóban forgó hulladéktelep nem a zöldhulladék tárolását és rohasztását kívánja 

végezni, hanem segítséget nyújt a fásszárú növények ledarálásában.  
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Pető Tamás műszaki referens: 

A hulladékfeldolgozó esetében nagyságrendileg közel 2000 m2-ről van szó. A gépjárművel való 

közlekedés kérdéséhez kapcsolódóan a Helyi Építési Szabályzat nem tiltja, hogy az 

ingatlantulajdonosok telekhatárra rakják a kerítésüket. A jelenlegi szabályozás zártkertek esetén nem 

tartalmaz utcaszélesítést. Elvileg lehet szélesíteni az utcákat, ennek több módja van. A probléma 

kezelésének legegyszerűbb módja az lenne, ha a lakosok önként felajánlanának bizonyos százalékot a 

területükből, mert amennyiben az önkormányzat elindít egy kisajátítási eljárást, az a városnak rengeteg 

pénzébe fog kerülni. Ha ténylegesen van ilyen igény, akkor azt be lehet tervezni a szabályzatba, de ehhez 

pénz kell, vagy meg kellene győzni a lakosokat, hogy önként mondjanak le a területük egy részéről. A 

Felső-Haraszton egy széles út van betervezve, de a telekalakítás során minden telektulajdonos 

nehezményezte, hogy ilyen széles utat kell biztosítania, holott a terület fejlesztéséről volt szó. Ott sem 

akarták odaadni a területet.  

 

1. csákvári lakos:  

A Felső-Haraszt utcában van telkünk, és ott van egy telek, ahol három-négy roncs van a telken, ami 

rongálja az utcaképet. 

 

Pető Tamás műszaki referens: 

Az magánterület, az önkormányzatnak nincs intézkedési jogköre.  

 

Medgyesi József csákvári lakos: 

Számomra nem megnyugtató a tájékoztató, mert ha Helyi Építési Szabályzat értelmében már nincs a 30 

méteres védősáv a temető környékén, azzal megváltozik a körülötte lévő területek funkciója. Ha ott 

lakótelepek lesznek kialakítva, a temetőnek megszűnik az a kegyeletteljessége, ami minden temetőnek 

nagyon fontos része. Mi itt most hiába tervezzük előre, hogy a majdan ott lakókkal kompromisszumot 

kötünk arra vonatkozóan, hogy a temetések alatt ne legyen zaj és olyan hatás, ami megzavarja a végső 

kegyelet megadását. Nagyon kérem a képviselőket, hogy gondolják át jól, valóban akarják-e ezt. Az 

önkormányzatnak a temetkezés biztosítása a kötelező feladata, ez az önkormányzat és a református 

egyházközség közös megállapodásával működik és a későbbiekben is működnie kell. Úgy gondolom, 

hogy a védősáv eltörlésére irányuló módosítás miatt a lakosság a későbbiekben nagyon komoly lelki 

sérüléseket fog szenvedni. Arra kérem a tisztelt Képviselő-testületet, hogy a Helyi Építési Szabályzat 

módosítás-tervezetének ezen pontját vesse el.  

 

Pető Tamás műszaki referens: 

Arra kérem Önöket, hogy nézzenek rá a térképre! A szabályozás szerint az érintett terület funkciója 

2013 óta változatlan, az ott egy beépíthető terület, bár jelenleg valóban szántónak használják. 

Tudomásom szerint a terület már 2008-ban is beépíthető volt, és az önkormányzat most sem akart ezen 

változtatni. A Petőfi utcai telkek vége is még szántó, ettől függetlenül meg lehet osztani és lehet rájuk 

lakóépületet tervezni. A módosítás mindössze a 30 méteres védőtávolságot érinti, semmi más változás 

nem történik.  

 

Zolnai Sándor képviselő: 

Ahogy a kolléga is elmondta, a módosítás csak a 30 méteres védőtávolság eltörlését jelenti, ami 

mindösszesen 2 telket fog érinteni. A térkép szerint a temetők egyre inkább körbeépültek. Megértem, 

hogy egyre több minden zavarja a temetéseket, csilingelő autók és egyebek. A változás tehát csak két 

lakóterületet érint. 

 

Medgyesi József csákvári lakos: 

A tervezet szerint valószínűleg több apróbb telekről van szó, melyek mindegyikének az alja odaér a 

temető területéhez. Nem lesz egy utcányi távolság sem a temető és a lakóterület között, és ez már zavaró.  
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Illés Szabolcs polgármester: 

Van-e valakinek még kérdése a Helyi Építési Szabályzat módosítással kapcsolatban? Amennyiben 

nincs, akkor rátérnénk a második napirendi pontra.  

A februári lakossági fórumon azt kértem a lakosságtól, hogy nézzük meg, félév után milyen számokat 

mutat a költségvetés, és annak fényében döntsük el, hogy szükséges volt-e a kommunális adó emelése. 

Jelenleg az önkormányzat költségvetése stabil. Tartaléka év elején sem volt és most sincs. A 2022-es 

tényadatok, a 2023-as tervadatok és a 2023-as eddigi tényadatok a kivetítőn láthatók. Időarányosan jól 

áll az önkormányzat, sehol nem léptük túl azt a százalékot, ami veszélyeztetné az adott intézmény 

működését. 

 Az önkormányzat költségvetése több dologból tevődik össze, állami normatívából, saját bevételekből, 

amik jobbára a köztudatban az adókat jelenti, illetve pályázati forrásokból, amiket a költségvetésre nem 

lehet fordítani, azokból a beruházásokat valósítjuk meg. Attól tartottunk, hogy a rezsiköltség megugrik 

majd, elsősorban a közüzemi díjak emelkedésének mértékétől tartottunk. Érzékelhető az emelkedés, de 

a gázfogyasztásunk nem haladta meg azt a mértéket, ami veszélyeztette volna a költségvetést. A 

villamosenergia-ellátás az, ami még érdekes lehet, a tervezet nagyjából felénél, azaz ötven százaléknál 

állunk. Az intézményi teljesítések esetén bőven ötven százalék alatt állunk.  

A saját bevételeknél látható egy 118%-os emelkedés, ami áfa visszaigénylés miatt van, tehát nem a 

működési költségeket terheli. A Könyvtár esetében szintén az látható, hogy 50% alatt, illetve körül 

mozog a költségvetés, itt is az áfa miatt van emelkedés. Ha megnézik, 25.280.000 forintot terveztünk, 

és 11.811.000 forinton áll jelenleg a lekönyvelt költségvetése a Könyvtárnak. Az Önkormányzat 

esetében is ugyanezt tudom elmondani, hogy a tervezett és lekönyvelt, azaz tényadatok azt mutatják, 

hogy ott tartunk a költségvetésben, amit terveztünk.  

Februárban már beszéltünk arról, hogy az élelmiszerárak emelkedése nagyon komoly 

költségnövekményt okozott a gyermekétkeztetésben. Az önkormányzat 92.710.000 forintot tervezett 

gyermekétkeztetésre a 2023-as költségvetésben, ez az összeg megbontva az óvodára 29.210.000 forint, 

az általános iskolára pedig 63.500.000 forint. A helyi vállalkozó, aki a szolgáltatást végzi 40%-os 

áremelést jelentett be, ami azt jelenti, hogy a 92.710.000 forint helyett 126.000.000 forintba fog kerülni 

a gyermekétkeztetés. A jelenlegi szerződés 2023. évre kizárja a további áremelést, mert erre egy évben 

csak egyszer van lehetősége a vállalkozónak. Tehát 36.000.000 forintot még bele kell tennünk a 

gyermekétkeztetésbe.  

 

Tyechlár Anita csákvári lakos: 

Az állam által az önkormányzat részére folyósított normatív támogatások változatlan összegűek? 

 

Illés Szabolcs polgármester: 

Igen. 

 

Tyechlár Anita csákvári lakos: 

És mennyit kap az önkormányzat gyermekétkeztetésre? 

 

Illés Szabolcs polgármester: 

52.000.000 millió forintot.  

A városüzemeltetés esetén vannak olyan részei a költségvetésnek, ahol a korábbi évekhez képest idén 

többet költöttünk. Jellemzően nem az aszfaltos utakról van szó, hanem a nem szilárd útburkolattal 

ellátott utak javításáról, ami rengeteg energiát és pénzt emésztenek fel. Minden nagyobb eső után 

probléma van, különösen azon utak esetében, amik régebben külterületen voltak, ám az idők során 

belterületté váltak. Ilyen a Fehér út, Mókus-dűlő, Dobogó utca, Haraszt, Aranyhegyi út, Tersztyánszky 

Ödön körút, Malachegyi út és a Disznóhegyi út, amit minden nagyobb eső után meg kell csináltatnunk. 

Ezzel kapcsolatban sok a panasz arra, hogy nem vagyunk elég gyorsak. A kollegákkal minden nagyobb 

esőzés után, vagy még esőzés alatt végigmegyünk ezeken a területeken és felmérjük az utak állapotát. 

A felmérés után már másnap megkérjük az árajánlatokat, igyekszünk helyi vállalkozókkal dolgozni, 

azonban jellemző módon vagy nem kapunk árajánlatot, vagy ha mégis, a vállalkozó nem írja alá a 

szerződést. Megértjük a lakosság panaszait, azonban az önkormányzatnak nincsenek sem munkagépei, 

sem embere az utak karbantartására és javítására. Ha találunk vállalkozót, akkor meg tudjuk gyorsan 

csinálni az utakat, ha nincs, akkor sajnos várni kell.  
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A másik probléma a zöldfelületek kezelése. Közel 7,5 ha önkormányzati közterületet kell az 

önkormányzatnak kezelni, de újabban egyre több lakott ingatlant is. Sokan elvárják, hogy az 

önkormányzat rendezze a területüket, ami tovább növeli a költségeket. Sokaknak nehéz elfogadni azt a 

jogszabályt, hogy a lakóingatlana közvetlen szomszédságában lévő közterületet, tehát járdát, árkot, 

kocsibejárót mindenkinek saját magának kell rendbe tenni. Ez sok esetben nem történik meg, sőt, vannak 

extrém esetek is, amikor feltöltik az árkokat, lebetonozzák, zöldhulladékot dobálnak bele, ami miatt 

esőzéskor a szomszédokat elönti a víz. Összesen három ember látja el a városüzemeltetési feladatokat, 

ebből kettő közfoglalkoztatott.  

A kommunális adó esetében az idei évben 66.000.000 forintot terveztünk. Vannak olyan ingatlan-

tulajdonosok, akik nem fizették be előző évre az adót, nekik kimentek a felszólítások. A tavalyi, 

tavalyelőtti évre összesen 24 építményadó felszólítást küldtek ki a kollégák, ez 2.964.265 forint bevételt 

eredményezhetne. A 24-ből 20 érkezett vissza. A 2023-as évben a kivetés 26.794.050 forint volt az adó 

mértékének módosítása után, a bevallott ingatlanok után 26.556.912 forint adókivetés történt meg. 

Június 19-ig ebből 16.105.349 forint érkezett meg az önkormányzat számlájára. Jelen pillanatban 

2.109.268 forint adótartozás van kint 103 adózó esetében. A kommunális adóra 165 darab felszólítás 

ment ki. 6.485.486 forint került kivetésre, ezzel csökkent a tervezett kivetett összeg. Június 19-ig 112 

elmaradott bevallás érkezett vissza, 2.785 611 forint bevétel keletkezett. Az idei évre 3.492.096 forint 

adó lett kivetve az elmaradottak tekintetében, ez 53 ingatlantulajdonost érint. 2022. évre a kommunális 

adóból befolyt összeg 22.277.749 forint volt, a várható plusz 33.408.760 forint. Ha most vissza tetszenek 

gondolni a közétkeztetésre, akkor látják, hogy ez nagyjából az az összeg, amit a 40%-os áremelkedés 

miatt majd a gyermekétkeztetésre ki kell fizetnünk.  

Az iparűzési adó esetében 66.334.000 forint bevételt terveztünk, azonban az adórendszer különböző 

változásai miatt – sávos adózás bevezetése, KATA megszűnése, stb. – nincsenek jó kilátásaink. 

79.564.220 forint érkezett be, de ebből majd 46.426.613 forintot vissza kell fizetni túlfizetések kapcsán.  

 

Tyechlár Anita csákvári lakos: 

Ez a pénz egyszer beérkezett az önkormányzathoz, a költségvetésben a bevételi oldalon megjelenik.  

 

Tóthné Szőke Izabella gazdasági irodavezető: 

Hiába érkezik meg ez a pénz, ezzel a bevétellel nem számolhatunk, mert vissza kell fizetni az 

önkormányzatnak.  

 

Tyechlár Anita csákvári lakos: 

A tervezet 80.000.000 forint, ami egyébként a költségvetésben még 110.000.000 forint volt. Nem értem, 

miért csökkent le 2022-ről 2023-ra ez az összeg, amikor mindenki nagyon jól tudja, hogy mindennek 

felfelé megy az ára.   

 

Illés Szabolcs polgármester: 

Azt az adót tudjuk tartani, ami jogosan jár az önkormányzatnak. Jelen állás szerint a 79.500.000 forint 

iparűzési adóból az előbb említett okok miatt 46.000.000 forintot vissza kell fizetni. 

 

Tyechlár Anita csákvári lakos: 

Ettől függetlenül annak a 79.000.000 forintnak be kellene folynia idén.  

 

Illés Szabolcs polgármester: 

Miért kellene? 

 

Tyechlár Anita csákvári lakos: 

Mert az tervezve van, és a tavalyi 1%-os adó idén 1,8%-os lesz, 88 volt tavaly, nem értem, hogy idén 

miért van kevesebb tervezve, de ahhoz képest, ha azt tervezi idénre az önkormányzat, akkor azt 

gondolom, hogy azt realizálni fogja. A vállalkozók ennyit fognak bevallani és ennyit fognak befizetni.  

 

Illés Szabolcs polgármester: 

A korábbi 45 fő KATA adózó egy része idén sávos adózó lett. 383 adózónak van 46.000.000 forint 

befizetése.  



Lakossági fórum 2023. 06.28. 

 

Tyechlár Anita csákvári lakos: 

Aki tavaly katás volt, és idés sávos lett, az nem változtat semmin, mert idén is ugyanannyit fog befizetni. 

 

Illés Szabolcs polgármester: 

Valóban, de mint már mondtam, menet közben sok vállalkozás megszűntette a telephelyét Csákváron. 

Az adót viszont befizették, és nekünk vissza kell fizetnünk. Ez így működött eddig is, csak ez most egy 

megdöbbentően nagy összeg. Ez még változhat valamilyen irányban, de jelen pillanatban, tehát 2023. 

június 19-én ezt az összeget látjuk. 

 

Tyechlár Anita csákvári lakos: 

Szóval ez az adó befolyt, bekerült a nagy kalapba, nem tették tartalékba, és elköltésre került. 

 

Illés Szabolcs polgármester: 

Nincs a nagy kalapba betéve és nincs elköltve.  

 

Tyechlár Anita csákvári lakos: 

De ha ez a pénz rendelkezésre áll, akkor a 80.000.000 millió az idei évre szól, ez az összeg pedig a 

korábbi évek befizetéseit jelenti.  

 

Kertészné dr. Tuska Tünde: 

Legyen kedves írásban feltenni a kérdést, ügyfélkapun keresztül, hogy pontos számadatokkal tudjak 

szolgálni.  

 

Zolnai Sándor képviselő: 

Elnézést kérünk, de az adós kolléga nincs jelen a fórumon. 

 

Illés Szabolcs polgármester: 

Mi mindig az előző évi adatok alapján tervezzük a költségvetést. Nagyon szeretném azt látni, hogy 

79.000.000 forint van az iparűzési adóban, de jelen pillanatban nem ezt látjuk. Sajnos az idő minket 

igazolt, de ha összességében nézzük a költségvetést, akkor időarányos vonatkozás tekintetében jól 

állunk, nem fog sokat változni a költségvetésünk. Takarékos gazdálkodás van, egyetlen területen nem 

tudunk takarékoskodni, az a városüzemeltetés, illetve a közüzemi számlákon sem, mert vannak olyan 

szerződések, amik lekötött mennyiségre szólnak.  

A gazdasági helyzettel kapcsolatban ennyit szerettem volna mondani, ha valakinek kérdése van ezzel 

kapcsolatban, nagyon szívesen válaszolok. 

 

Nagy Márta csákvári lakos: 

A táblázatban megakadt a szemem a háziorvosi alapellátás 170%-os emelkedésén. Ez mitől emelkedett 

meg? Illetve mit foglal magában az ügyeleti ellátás? 

 

Illés Szabolcs polgármester: 

Bicskén van egy ügyeleti központ, az önkormányzatnak havi szinten jelen pillanatban 892.000 forintba 

kerül az ügyeleti ellátás, illetve az ahhoz kapcsolódó infrastrukturális feltételek biztosítása, 

rezsiköltségek és egyebek.  

 

Tóthné Szőke Izabella gazdálkodási irodavezető: 

Kimagasló összegű közüzemi elszámolásokat kaptunk idén az orvosi rendelő esetében. 

 

Nagy Márta csákvári lakos: 

Tehát a fűtésre ment el ez a sok pénz? Nem hiszem el ezt a 170%-ot. 

 

Tóthné Szőke Izabella gazdálkodási irodavezető: 

Sajnos ezen mi nem tudunk változtatni, ha beérkezik hozzánk egy közüzemi számla, azt ki kell 

fizetnünk.  
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Nagy Márta csákvári lakos: 

A 2-es körzetben helyettes fogorvosi ellátás van. Egy héten miért csak 2-3 napot rendel a doktornő? 

 

Illés Szabolcs polgármester: 

Mert ő csak helyettesít, és jogszabály határozza meg, hogy mennyi lehet a helyettesítési idő. 

 

Nagy Márta csákvári lakos: 

És ha valakinek sürgős ellátásra van szüksége, hová fordulhat, ha nincs rendelés? 

 

Illés Szabolcs polgármester: 

Ezt sajnos nem tudom befolyásolni, de én úgy tudom, hogy ha valakinek sürgős ellátásra van szüksége, 

ami nem csúszik át az ügyeleti időbe, akkor a másik körzetben rendelő doktornő a saját betegei ellátása 

után el fogja látni a beteget.  

 

Tyechlár Anita csákvári lakos: 

A kommunális adóval kapcsolatban az előző ülésen elhangzott, hogy a 70 év felettiek esetében van 

bizonyos adókedvezmény, amennyiben az öregségi nyugdíjminimum négyszeresét nem éri el a keresete. 

Felvetődött, hogy ezt módosítják az ötszörösére. Ebben történt valami változás? 

 

Illés Szabolcs polgármester: 

Az adórendelet módosítása november 30-ig történhet meg, tehát addig tudjuk ezt eldönteni.  

 

Schneider Edit csákvári lakos: 

Tegnap az orvosi rendelőben azt tapasztaltam, hogy szanaszét vannak a betegek papírjai. Hol van az 

orvosi titoktartás? 

 

Illés Szabolcs polgármester: 

Amennyiben a háziorvosokkal kapcsolatban bármilyen szakmai vagy betegellátással kapcsolatos 

probléma merül fel, legyenek kedvesek a NEAK-hoz vagy a betegjogi képviselőhöz fordulni, mert mi 

nem tudunk intézkedni az ügyben, nem vagyunk felettes szerve az orvosoknak, egészségügyi 

dolgozóknak. Ezzel kapcsolatban jelezném, hogy amennyiben bárkinek közérdekű vagy 

magánbejelentése van, azt legyenek kedvesek személyesen a Hivatalban, az ügyfélkapun vagy postai 

úton megtenni, mert a hatályos jogszabályok értelmében másképpen nem tudunk intézkedni. Névtelen 

bejelentésre nem tudunk intézkedni, mert nem tudjuk dokumentálni, ezért hivatali szempontból nem 

minősülnek ügyfélnek.  

 

Lakossági kérdések: 

 

1. csákvári lakos: 

 

Nagy esőzések során rengeteg víz lejön a szántóföldről, a Bem utcából, a Vajdából, innen-onnan a 

Széchenyibe. A telekgazdák sok helyen nem művelik a földjeiket, nem vágják le a gazt. Ha én a kerítést 

négy méterrel kijjebb rakom, és gondozom azt a területet, amit ők nem, de az ő tulajdonuk, akkor ezek 

az ingatlantulajdonosok felháborodnak. Ők nem gondozzák, aminek következtében a nagy esőzések 

során a pincékbe, kazánházakba befolyik a víz. A gazdák ragaszkodnak a földjeikhez, de nem hajlandók 

művelni. Fel kellene szólítani a gazdákat, hogy kaszálják le a területükön az aljnövényzetet. Engem 

felszólítanak, ha a telkemen parlagfű van, sőt, meg is büntetnek.  

 

Illés Szabolcs polgármester: 

Ezek az olyan esetek, amiket be kellene jelenteni az önkormányzathoz. 
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1. csákvári lakos: 

Miért kell bejelenteni, amikor mindenki látja, hogy milyen állapotok uralkodnak Csákváron? Az 

önkormányzat miért nem tart bejárást a városban, például a Dobogó utcán vagy a Puskaporos dűlőben? 

Ha máshol felszólítják a lakosokat, hogy kaszálják le a füvet, másképpen 30.000 forintot kell fizetni, a 

gazdákat miért nem? Aki évekig nem gondozza a földjét, azt miért nem szólítja fel? 

 

Kertészné dr. Tuska Tünde jegyző: 

Legyen kedves bejelenteni ezeket az eseteket, megvizsgáljuk, és ha van rá hatáskörünk, akkor eljárunk 

az ügyben.  

 

Illés Szabolcs polgármester: 

Sajnos a mezőgazdasági területeken nem minden esetben van hatásköre eljárni az önkormányzatnak.  

 

1. csákvári lakos: 

Például a Malom utca belterület vagy külterület? 

 

Illés Szabolcs polgármester: 

Az belterület, ha jól tudom, szántó. 

 

Pető Tamás műszaki referens: 

Az 1 hektár feletti területek a földhivatali nyilvántartás szerint még művelés alatt vannak, az 1 hektár 

alattiak ki vannak vonva a művelés alól. Ezek beépítésre szánt területek, ugyanolyan telkek, mint az 

építési telkek, belterületi ingatlanok, lehetne rá lakóépületeket építeni.   

 

1. csákvári lakos: 

Régen azt ígérték, hogy lesz ott egy árok, mert mindenki tudta, hogy mekkora mennyiségű víz tud 

lefolyni a magasan fekvő területekről. Ha a gazdák karban tartanák a telkeiket, kisebb kárt tudna okozni 

a Dobogó utcáról lefolyó víz.  

 

Illés Szabolcs polgármester: 

Sajnos a Káposztáskert és az Arany János utca problémáját nem az árok fogja megoldani, hanem az, ha 

a Dobogó utcában tudnánk építeni egy árkot, és ugyanolyan csapadékvíz elvezető rendszer épülne ki, 

mint a Petőfi utcában és a Gyümölcs utcában. Fontos, hogy legyen egy olyan befogadó terület, mert 

önmagában kevés, hogy lefolyik a víz. Tervben van a vízelvezetés megoldása, a terv el is készült akkor, 

amikor a Petőfi utcában, de a Dobogó utcai vízelvezetés önmagában többe kerülne, mint a Petőfi és 

Gánti utca vízelvezetése összesen, hiszen 1,3 km-ről beszélünk. Az önkormányzat figyeli a 

pályázatokat, és amint lesz lehetősége, elsőként a Dobogó utca vízelvezetését szeretnénk megoldani.  

 

1. csákvári lakos: 

A gazdákkal nem lehetne beszélni, hogy a 4 métert, amit elhagynak, gondozzák? 

 

Illés Szabolcs polgármester: 

Nincs befogadó, ahová el tudna folyni a víz. A legutóbbi esőzésnél is ez okozta a problémát. A Dobogó 

utcán kellene megcsinálni a csapadékvíz elvezetést, és átvezetni a túloldalra, ahol már ott van a befogadó 

terület. De a Széchenyi utcai árok önmagában nem tudja megfogni és kezelni a vizet. Az önkormányzat 

magánterületen nem építhet árkot, közterületen pedig csak abban az esetben, ha az meg van terveztetve, 

vízjogi engedéllyel és befogadó területtel rendelkezik.  

 

1. csákvári lakos: 

A Tersztyánszky utca felső részén miért nem csinálja meg az önkormányzat az utat? Leér az autók alja. 

 

Illés Szabolcs polgármester: 

Azt utca alsó része meg lett csinálva, azonban a felső részen egy legalább 6%-os emelkedőről beszélünk, 

amit hiába húzatunk meg és töltjük fel, annyira rosszak a terepviszonyok, hogy az első esőzés lemossa 

az aljba a töltőanyagot. Annak az útnak a problémáját az oldaná meg, ha le tudnánk aszfaltozni. 
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Schneider Edit csákvári lakos: 

A Petőfi utcán csinálták az utat. A Halász Péter kiharcolta magának, hogy lebetonozta az építő cég a 

járdáját, a Petőfi utca 4. számnál pedig aláfolyik a ház alá a víz. Meg kellene igazítani az utat, hogy ne 

a ház alá folyjon.  

 

Pető Tamás polgármester: 

A Petőfi utcán nem lett új járda építve sehol. Az igaz, hogy a sövény helyén a baleset veszély elhárítása 

miatt le lett betonozva az a terület. 

 

Schneider Edit csákvári lakos: 

Szintén a Petőfi utcában a városkutat bevezették a Pecás udvarába, most oda be lett kötve a víz. Tavaly 

csináltak oda egy nagy gödröt, és onnan időnként kifolyik az udvarról a víz. Miért használhatja valaki 

ingyen a város vizét, miközben másoknak fizetni kell érte?  

 

Illés Szabolcs polgármester: 

Az a gödör egy csőtörés volt, tudomásom szerint oda nem lett bevezetve a víz.  

 

Pető Tamás polgármester: 

Valóban, 30 évvel ezelőtt az egyik Petőfi utcai lakos egy slaggal hajnalban a vizet bevezette magának, 

de az ott nem volt kiépítve. Nem a város vizét használta, hanem egy nyomós kutat.  

 

Schneider Edit, csákvári lakos: 

Azt a kutat most miért nem lehet a parkosítás során locsolásra használni? 

 

Pető Tamás polgármester: 

Az a kút már évek óta nem lett kitakarítva. A kocsma melletti háznál hátul van egy gazdasági épület, ott 

történt most egy hivatalos ivóvízbekötés, befizették rá a számlát, vízóra akna épült, szerződés van rá a 

szolgáltatóval, az ingatlan tulajdonosa teljesen legálisan járt el. 

 

2. csákvári lakos: 

Terveznek-e biztonságos kerékpárutat Csákváron a közeljövőben? A CBA felé csak a járdán merek 

közlekedni kerékpárral, mert életveszélyes a közúton közlekedni.  

 

Illés Szabolcs polgármester: 

Csákvár-Velence és Csákvár-Oroszlány szakaszon elkészültek a kerékpárút tervei, engedélyeztetve 

vannak, forrásra várnak. A városon belül a Széchenyi utca egy szakaszát kivéve nem lehetséges 

kerékpárút építése, mert keskenyek az utak, és nincsenek meg azok a feltételek, amik biztonságos 

kerékpárút kiépítését lehetővé tennék. A Vince utcától talán a CBA-ig, egy közel 3-400 méteres 

szakaszon lehetne kerékpárutat építeni, de máshol nem, mert a jogszabályok értelmében az épített 

kerékpárútnak minimum másfél méter szélesnek kellene lennie. A tervek szerint az épített kerékpárút 

külterületen a Lovasberényi utcáig jönne, onnantól kezdve a városon belül felfestett kerékpársávok 

lennének a Rákóczi út-Kastélypark-Dózsa György utca szakaszon, és ahogy kiér a városból a 

kerékpárosok számára felfestett szakasz, ott megint épített kerékpárúttal folytatódik. Sajnos lényegi 

vonatkozásban nem tudjuk megváltoztatni a csákvári utcák terepviszonyait, alkalmazkodni kicsit tudunk 

hozzá. A régóta tervezett elkerülő út megoldaná a közlekedés problémáit, a jelenlegi fejlesztési tervben 

szerepel, 2029 a céldátum, de sajnos elképzelhető, hogy ez is tolódni fog.  

 

3. csákvári lakos: 

A dög-kút kinek a tulajdona? 

 

Illés Szabolcs polgármester: 

Magántulajdon, az önkormányzatnak ott csupán egy kis telekrész van a tulajdonában.  
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4. csákvári lakos: 

A Pecásnál a kút pozitív kút, ha sok az eső, megemelkedik a talajvíz és befolyik a pincébe, amit 

kiszivattyúznak az árokba. Hogy lehet, hogy a városgazdálkodásnál csupán 3 ember dolgozik 

Csákváron, miközben Gánton öt ember tartja gyönyörű rendben a községet?  

 

Illés Szabolcs polgármester: 

A munkanélküliség olyan, amilyen Csákváron. Ha a munkaügyi központ nem tud olyan embert 

kiközvetíteni, akiknek a kezébe fűkaszát, fűnyírót tudunk adni, egyéb kerti eszközt tudnánk adni, akkor 

sajnos korlátozottak a lehetőségeink. Vállalkozót megbízhatnánk a városszépítési munkálatok 

elvégzésére, lennének is rá jelentkezők, de sajnos ezt nem tudjuk megfizetni.  

 

5. csákvári lakos: 

Az útfelújítások mikor kezdődnek? 

 

Illés Szabolcs polgármester: 

Ahogy az előbb említettem, akkor kezdődnek a felújítások, amikor a vállalkozó el tudja kezdeni a 

munkát.  

 

6. csákvári lakos: 

Kaptam egy felszólító levelet, mert nem volt kint a házszámom, öt napot kaptam a pótlására, ez meg is 

történt. Ugyanakkor az önkormányzaton és a középületeken miért nincsenek kint a házszámok? Ha 

nekem kötelező öt napon belül pótolnom, az önkormányzatnak miért nem? 

 

Illés Szabolcs polgármester: 

Kint voltak az önkormányzaton és intézményein a házszámok, azonban olyan mértékben rongálódtak, 

hogy le kellett venni őket. Az új házszámok meg vannak rendelve, hamarosan ki lesznek rakva a 

középületekre, ahogy ki lesznek rakva az utcák végére is az utcanévtáblák. Nem csupán önkormányzati 

rendelet szabályozza a házszámok feltűntetését, hanem a katasztrófavédelmi rendelet is.  

 

7. csákvári lakos: 

Az Úttörő téren megvalósult beruházás mikor lesz átadva? 

 

Illés Szabolcs polgármester: 

Két hét múlva.  

 

Tóth Árpádné csákvári lakos: 

A Kastélyparkban lévő katonai temetőben miért nem nyírja le az önkormányzat a füvet? 

 

Illés Szabolcs polgármester: 

A Múzeum Barátok Köre Egyesület régen bevállalta az emlékmű felújítását és a temető karbantartását. 

Azóta nem jött jelzés az önkormányzathoz, hogy szeretnék átadni a feladatot, emiatt nálunk elsődleges 

prioritást a többi közterület élvez.  

 

Tóth Árpádné csákvári lakos: 

Valóban felajánlották az emlékhely felújítását, de arra nem emlékszem, hogy a további karbantartást is 

bevállalta volna az Egyesület. A múzeumnak nincs pénze arra, hogy embert fogadjon a feladatok 

ellátására.  

A védőnői szolgálat hogyan alakul a városban a jövőben? 

 

Illés Szabolcs polgármester: 

A védőnői szolgálat kapcsán a lakosság részére semmiféle változást nem jelent az átalakulás, csupán 

nem a Csákvári Önkormányzati Társulás lesz a fenntartó, hanem a Fejér Vármegyei Szent György 

Kórház.  
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Setét Vilmos csákvári lakos: 

Való igaz, hogy az önkormányzat sok helyen nem vágja a füvet az önkormányzat területén, ugyanakkor 

magánterületen igen. A képviselő-testület régebben szervezett településszépítési napot, amikor egy-egy 

településrészt a képviselők elvállaltak és rendbe raktak. Előjönnek olyan problémák, ahol a képviselő-

testület és a Hivatal dolgozói csodálkoznak a problémákon. Jó lenne egy településbiztonsági bejárás, 

ahol nem csupán a Hivatal dolgozó lennének jelen, hanem azok a civilek is, akik az adott területen 

laknak. Nagyon jó felújítások, beruházások történtek az utóbbi időben, ugyanakkor úgy tűnik, mintha 

még most sem lennének készen. Például a Szabadság utcában nem tud elfolyni a csapadékvíz, ahol 

országutat csinálnak, mellette van árok is, vannak olyan helyek, ahol megnő a forgalom, például 

Széchenyi és Kossuth utcában, azonban olyan helyre van rakva a zebra, ahová nem kell, de ahová igen, 

oda nem. Csákváron több, mint ötezer ember lakik, akik gyalog és kerékpárral is közlekednek. A 

kerékpárosközlekedéssel kapcsolatban a CBA felé nem csupán kerékpárközlekedésre alkalmatlan a 

járda, hanem gyalogosan is. A CBA környékére kellene egy zebra, mert a Kossuth utcai buszmegállóhoz 

telepítettek egyet, de a kutya nem használja. A Kálvin utcában szintén nem használják a zebrát a lakosok. 

Az önkormányzat és a képviselő-testület részéről nem érzem az együttműködési szándékot a lakosokkal, 

a Hivatal úgy működik, mint egy borzalmas végrehajtó szervezet. Ha megnézik a képviselő-testületet, 

mindig ugyanezzel a négy emberrel lehet találkozni a rendezvényeken. Mostanában többször megrótták 

a polgárőrséget, hogy nem igazán látjuk el a feladatainkat. Minden olyan feladatot, amit bírunk erővel, 

munkával, kapacitással, a polgárőrök ott vannak. Az utóbbi időben három betörés volt, az egyiknek már 

megvan az elkövetője. A Csákvári Hírmondó áprilisi számában olvasni lehetett a polgárőrség 

beszámolóját. Ott leírtuk, hogy nyári időszakban megnő a kerti lopások száma. Új jelzés, hogy a Bokréta 

utcában és a Május 1. utcában valaki ijetszgeti az időseket. Nem fogjuk tudni megvédeni a polgárokat, 

mert a fiatalabbak dolgoznak, az idősek pedig nemigen hadra foghatók. Szeretném megkérni az 

önkormányzatot, hogy például a Rendészeti kerekasztalt és egyéb működési formákat újítson fel, 

valamint kérném a képviselő-testületet, hogy a csákvári egyesületekkel, szervezetekkel, akik tudnak 

segíteni az embereknek, legyen szorosabb az együttműködés. 

 

Schneider Edit csákvári lakos: 

Csutánét csak a választások idején láttuk. 

 

Illés Szabolcs polgármester: 

Ezekről a problémákról négy nappal ezelőtt már beszéltünk. Az említett magánháznál azért kaszált az 

önkormányzat, mert bejelentés érkezett, hogy az ott lakó ingatlantulajdonos már nagyon idős, nem tudja 

lekaszálni az árkot. Az ároképítés esetén pont a Szabadság utca és a Kálvária részen zárt rendszerű 

csapadékvíz elvezetés van, jól vizsgázott a rendszer mindenhol, ahol épített árok van. Ahol nem épült 

árok, ott is tervezve van. Visszautasítom azt a kijelentést, hogy a fejlesztések átgondolatlanul vannak 

elkészítve. A magam részéről valamennyi csákvári lakosnak a rendelkezésére állok, aki ismeri a 

telefonszámomat, az vasárnap délben is fel tud hívni, felveszem a telefont, ha nem, akkor visszahívom 

az illetőt. Szerintem nem nagyon tudnál olyan helyet mondani a városban, ahol ne ismerném az aktuális 

problémát. Városszépítő napot tartottunk régebben, de nem érdekelte az embereket, nem jöttek el. A 

zebrákkal kapcsolatban nem győzöm ismételni, hogy nem önkormányzati beruházás volt a zebraépítés, 

hanem állami beruházás, a jogszabályokat polgármesterként nem tudom felírni, közlekedésbiztonsági 

szempontból meg pláne nem, mert nem értek hozzá.  

A kerékpárúttal kapcsolatban elmondtam az előbb, milyen lehetőségek és tervek vannak. A rendészeti 

kerekasztallal kapcsolatban tavaly is ülésezett az ügyben a Képviselő-testület, idén is beszélni fogunk 

róla. A civil szervezetekkel tartjuk a kapcsolatot, ha segítség kellett, megkapták, pályázatok 

előkészítésében és az utólagos elszámolásban is segítettünk nekik.  

Amikor járdára lehetett pályázni, mindig pályáztunk, ennek köszönhetően jó néhány járda épült 

Csákváron az utóbbi időben, többek között a Szent István utcában és a Széchenyi utcában is. A Floriana 

téren most fogják az út belső részét megcsinálni, illetve a parkba bevezető futókör előtti illetve utáni 

részt térkövezik, az árokba áteresz fog kerülni. Ha nem is épített árok van mindenhol, ahol lehetett, ott 

kitakarítottuk. Biztosan vannak elmaradt munkálatok, de 5437-en laknak Csákváron, akinek problémája 

van, meg tud keresni. A jövőben is figyeljük a pályázatokat, és a lehetőségeinkhez mérten igyekszünk 

minden problémát orvosolni.  
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Folmeg Anna csákvári lakos: 

Többen megkerestek a kórház megszűnésével kapcsolatban. Van-e szándék a laboratórium és a röntgen 

helyi kialakítására, mert az idősek eljuttatása Székesfehérvárra mindenkinek nagyon nagy probléma.  

 

Illés Szabolcs polgármester: 

Maga a kórházi funkció megszűnik, de az ápolási, ellátási funkció marad. Beszéltem kórház 

főigazgatójával, a képviselő úrral és az SZDF vezetőjével, akkor abban állapodtunk meg, hogy a 

tüdőszűrő, a labor és az akkut betegellátást szolgáló fizikoterápia a jövőben is működni fog Csákváron. 

Hogy pontosan hol, az még nincs lefixálva, hiszen a kórház kivonulásával ingatlanok is kiürülnek. Szóba 

került a régi iroda épülete, vagy esetleg a labor az önkormányzat által biztosított szakrendelőbe 

kerülhetne, de ez még további pontosítást igényel majd. Az biztos, hogy a felsorolt funkciók maradnak.  

 

Szabácsik Tibor, csákvári lakos: 

A februári lakossági fórumon elhangzott, hogy tervezik az óvodának a bővítését. Ez az idei évben 

várható-e? Említette a polgármester úr, hogy 40 %-kal emelkedik az óvodai ellátás költsége, ami 

megterheli az önkormányzat költségvetését. Felmerült-e az a lehetőség, hogy az étkezést igénybe vevő 

gyermekek szülei állják az étkezés többletköltségeit, vagy mi, csákvári lakosok számíthatunk arra, hogy 

a 2024. évi kommunális adó ezzel az összeggel meg fog emelkedni.  

 

Illés Szabolcs polgármester: 

A Szabadság téri épületre adtuk be a bölcsőde bővítéséhez a pályázatot. Nem gondolnám, hogy idén 

fizikálisan bármilyen munkálatok elindulnak majd az épületen. Annak is örülni fogok, ha nyertes 

pályázatot hirdetnek majd.  

Azok a családok, akik a jogszabály értelmében kötelezettek a térítési díj fizetésére, nagyon kevesen 

vannak. Talán tíz főről van szó.  

 

Szabó Elekné csákvári lakos: 

A Bokréta utcában katasztrofális a közlekedés, rendszeres a gyorshajtás, és ha szóvá tesszük, sokszor 

életveszélyes fenyegetéseket kapunk. Fél héttől éjfélig tart ez az áldatlan állapot.  

 

Illés Szabolcs polgármester: 

Minden héten legalább egyszer egyeztetek a Bicskei Rendőrkapitányság vezetőjével, sőt, a múlt héten 

itt volt a Rendészeti és Közlekedési osztály vezetője is. Kértem őket, hogy a nyári időszakban, különösen 

péntektől vasárnapig, fokozott rendőri jelenlét legyen Csákváron. Reggeli, déli és éjszakai szolgálat van, 

Gánt is a körzethez tartozik. Egy hellyel bővülni fog a traffipax pontok száma. Ha bárkit attrocitás ér, 

feljelentést kell tenni. Talán ha a Dobogó utca elkészül, valamennyit enyhül az utcák leterheltsége. 

 

Knausz Imre alpolgármester: 

A legnépszerűbb alkalmazások, GPS rendszerek azt ajánlják, hogy a forgalom gyorsítása érdekében fel 

kell menni a Damjanichon, kikerülni a lámpát. Mi is minden reggel arra ébredünk, hogy hatalmas 

forgalom van azt utcában. Nemrégiben Setét Vilmos, a Csákvári Polgárőr Egyesület vezetője kérte, hogy 

állítsák át a lámpát, mert hétvégén egy baleset miatt a szokásosnál is nagyobb volt a forgalom. Azóta 

voltak itt a közútkezelőtől, állítottak a lámpán, ami most elvileg jobban figyeli a forgalmat, így kisebbek 

lesznek a torlódások.  

 

Schneider Edit csákvári lakos: 

Tavaly júliustól idáig 47 gyermek született Csákváron. Ennyi gyermeknek muszáj ekkora beruházást 

kezdeményezni, mint a bölcsőde építése? 

 

 

Illés Szabolcs polgármester: 

Nem minden gyermek szerepel a Hírmondóban, csak akinek a szülei hozzájárulnak a közzétételhez. 

Ezen kívül lehet, hogy tavaly csak 47 gyermek született, de tavalyelőtt 80, előtte 60, és azok a 

gyermekek most lesznek annyi idősek, hogy bölcsődébe mehessenek. Az önkormányzati bölcsődébe 
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nincs hely, nem tudunk gyermekeket felvenni. A református óvodában sincs hely. Ellátási 

kötelezettségünk van, tehát meg kell oldanunk a gyermekek elhelyezését. 2013 és 2023 között 200 fővel 

nőtt Csákvár lakosainak a száma, és a nagy részük nem beköltözés, hanem születés miatt. Szükséges 

ezeknek az intézményeknek a fejlesztése. A Szabadság téri óvoda több mint száz éves, és ha nem kellene 

hozzá bölcsődét építeni, akkor is fel kellene újítani, mert olyan állapotban van az épület. A bölcsőde 

nem felújítás lesz, hanem komplett építés. 

 

Riffer Tibor csákvári lakos: 

Az előző fórumon elhangzott, hogy a ravatalozó át lesz helyezve.  

 

Illés Tibor polgármester: 

Jelenleg pályázati forrásra várunk. Ha sikerülne áthelyezni a ravatalozót, az az önkormányzatnak is jobb 

lenne, mert felszabadulna a jelenlegi helyén lévő telekcsoport, illetve a hozzátartozóknak is jobb lenne, 

mert nem kellene 500 métert gyalogolniuk a temetőbe az időjárás viszontagságainak kitéve. 

Amennyiben lesz olyan pályázat, amire be tudjuk adni a ravatalozó építését, azonnal be fogjuk adni. A 

tervek szerint a református temető felső kapuja és a régi temetőrésznél lévő, önkormányzati tulajdonban 

lévő területre szeretnénk tervezni.  

 

Riffer Tibor csákvári lakos: 

A katolikus temetőbe felfelé vezető utat nem lehetne leaszfaltozni? 

 

Illés Szabolcs polgármester: 

Ezt a katolikus egyháznak kellene rendeznie, mert az övék a telek. A kollégánk meg tudja mutatni, hol 

húzódik a telekhatár a katolikus egyház és az önkormányzati telek között.  

 

8. csákvári lakos 

Pedig lenne rá jelentkező, aki adna bele pénzt is, hogy normális út legyen. 

 

Knausz Imre alpolgármester: 

A kerékpártároló azért van a bokrok között, mert az még önkormányzati terület, de az út az már a 

katolikus egyház területe. Ha kicsit odább tették volna a tárolót, idegen területre került volna a 

beruházás.  

 

Illés Szabolcs polgármester: 

Megkaptuk, hogy nem csinálunk semmit vaddisznó témába. Egyrészt nem tudunk, másrészt nem igaz, 

hogy nem csinálunk semmit. A Vadásztársasággal folyamatosan egyeztettünk, élve fogó csapdákat 

helyeztek ki a régi evangélikus temető egy részére. Ott sikerült befogni azt a kondát, ami ott a környéken 

garázdálkodott.   

2023. 06. 29-én, 13:00 órakor szeretettel várunk minden csákvári lakost a játszótér ünnepélyes átadóján, 

2023. 07. 15-én pedig a városavatás ünnepségén. A nyertes pályázatokról a tervek szerint augusztusban, 

illetve szeptemberben fogunk ismét hírt adni.   

Ha nincs több kérdés, köszönjük szépen mindenkinek a megjelenést és a konstruktív hozzászólásokat. 

 

 

Több hozzászólás nem lévén, Illés Szabolcs polgármester 19 óra 06 perckor a lakossági fórumot 

berekesztette.  

 

 

-  k. m. f .  

  

 

 

 Illés Szabolcs Kertészné dr. Tuska Tünde  

 polgármester jegyző 


